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Norman Graafsma 
 
 
Ik leefde altijd in de veronderstelling dat de Amsterdamse Waterlei-
dingduinen (AWD) geheel jachtvrij waren en de natuur hier redelijk on-
gestoord zijn beloop kon hebben. Tot ik in september 2009 een be-
richtje tegenkwam op een weblog(1) dat er een valkenier met een fret-
teur actief waren met de jacht op konijnen in de AWD. In onderstaand 
artikel kunt u lezen hoe het daarna nog drie en een half jaar zal blijken 
te duren voor de AWD echt jachtvrij is.  

Ik heb in september 2009 onmiddellijk gereclameerd bij duinbeheerder 
Waternet, maar ondanks herhaaldelijk schrijven daar nooit respons op 
gekregen. Mogelijk dat dit kwam, doordat ik niet direct adresseerde, 
maar mijn berichten aan een algemeen e-mailadres richtte. Wel zijn er 
door mijn bericht diverse organisaties in de pen geklommen om hier 
tegen te ageren. Het kan dan ook niet anders dan dat de relevante per-
sonen binnen Waternet op de hoogte waren van de actie mijnerzijds. 
Helemaal knullig in deze is dat de verantwoordelijke wethouder van 
Amsterdam (destijds Van Poelgeest), wederom ondanks herhaaldelijk 
schrijven, ook nimmer het fatsoen heeft genomen om te reageren op 
mijn verzoeken. Uiteindelijk heb ik mij maar bij de kwestie neergelegd. 

Tot ik op 30 december 2011 via VogelnetZuidKennemerland (VZK) een 
berichtje kreeg van John van der Woude over zijn ontdekking van een 
Siberische Tjiftjaf in de AWD, waarin hij en passant melding maakte 
van een ontmoeting met een valkenier in de AWD. Toen ik daarop rea-
geerde dat ik hier eerder al eens vragen over had gesteld aan Waternet 
en nooit een reactie had gekregen, kreeg ik van twee VWG-leden een 
reactie met suggestie aan wie ik mijn correspondentie het best kon 
richten. Ik heb toen begin januari 2012 een bericht gestuurd waarin ik 
(opnieuw) mijn verbazing uitsprak over de jacht op het konijn in het 
duin. Een soort, waarmee het nog helemaal niet zo goed gaat in de 
AWD en die een belangrijke rol speelt in de begrazing van het duin, 
maar ook essentieel is voor de broedgelegenheid van de Tapuit. 
 
Eindelijk antwoord….  
 
Hierop kreeg ik na enige herhaling een zeer algemene reactie waar ik 
geen genoegen mee kon en wilde nemen. Er werd aangegeven dat er 
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uitsluitend gejaagd werd op de natuurcamping en het zweefvliegveld. 
Uiteraard werd er ook gewezen op het cultuurhistorische aspect. 

In mijn reactie heb ik aangegeven dat bezoekers van een natuurcam-
ping nauwelijks bezwaar kunnen hebben tegen konijnen op de cam-
ping, integendeel zou ik haast zeggen. Ook voor de zweefvliegers is er 
nauwelijks risico, aangezien de konijnenholen doorgaans niet in het 
open veld gegraven worden, maar in de dekking nabij of onder de be-
groeiing. Daarnaast dient er bij 'schade' altijd eerst gekeken te worden 
naar meer diervriendelijke oplossingen. Hiervoor heb ik Waternet ge-
wezen op vallen, waarmee konijnen levend kunnen worden gevangen 
en elders in het terrein kunnen worden uitgezet, waar ze belangrijk 
werk kunnen doen. Na het wegvangen dient het terrein natuurlijk wel 
te worden omheind met een konijnenwerend raster. Over het cultuur-
historische aspect kan ik kort zijn. In het verleden zijn er diverse kwel-
spelen geweest, zoals ganzentrekken, katknuppelen, palingtrekken: 
allemaal cultuurhistorische gebruiken die met het ontwikkelen van de 
beschaving, gelukkig, uit de gratie zijn geraakt. 

Uiteindelijk kwam er een reactie vanuit Waternet dat ze voornemens 
waren om de vergunning niet te verlengen, maar dat er eerst overleg 
ging plaatsvinden met de natuurcamping en de zweefvliegers. Inmid-
dels heeft Waternet ook contact opgenomen met de VWG om deze te 
polsen naar hun standpunt in deze. Dit standpunt was vanzelfspre-
kend niet anders dan zoals ik in mijn correspondentie had aangege-
ven. Uiteindelijk kwam - vele e-mails en steunbetuigingen later - op 18 
oktober 2012 het verlossende antwoord: de vergunning van de valke-
nier zal op 1 april 2013 niet worden verlengd. Ik heb Waternet hartelijk 
bedankt voor dit verstandige besluit. 

Tijdens mijn 'strijd' heb ik diverse, mijn inziens relevante, organisaties 
en personen op de hoogte gehouden. Opvallend was dat Faunabe-
scherming en Vogelbescherming geen enkele respons hebben gegeven 
in deze discussie. Helaas…. Onze vogelwerkgroep steunde dit initiatief 
natuurlijk volledig en dit heeft tot resultaat gehad dat ik recent ben 
toegetreden tot de natuurbeschermingscommissie. De Partij voor de 
Dieren Haarlem/Amsterdam heeft mij vooral gesteund door ook de 
Amsterdamse politiek hierover te informeren waarvoor ik ze zeer er-
kentelijk ben. Tot slot: ik ben blij met het besluit en hoop dat hiermee 
de jacht in de AWD nu echt definitief ten einde is en ik ben trots dat ik 
hierin mijn bijdrage heb gehad. 

Mocht iemand in de AWD toch nog jachtactiviteiten tegenkomen dan 
verneem ik het graag: norman.graafsma@gmail.com 

(1) http://awd-bossie.blogspot.nl/2009/09/freteren-in-awd.html  

  


